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ZPRÁVA SENIORÁTNÍHO VÝBORU  

pro 2. zasedání 57. konventu pražského seniorátu ČCE 
  

Z jakého důvodu psát a následně číst zprávu seniorátního výboru od listopadu 2023 do října 
2024? Uměleckého díla se nedočkáte a různé statistické údaje o seniorátu si můžete najít jinde. Tak 
ji prosím vezměte prostě jako nedokonalý zápis posledního období. 

V první části chceme načrtnout čtyři obecná témata: seniorátní společenství, situace sborů, 
personální záležitosti, restrukturalizace a digitalizace církve. V druhé pak seniorátní statistiky a 
seniorátní projekty.  

Ještě na vysvětlenou. Některé pasáže jsou psány v první osobě. Za tímto “já” je Matěj 
Opočenský. Chtěl jsem tím trochu víc vyjádřit některé své vnímání věcí. Zprávu ale připravoval a 
četl celý seniorátní výbor a souhlasí s ní. Velmi jim děkuji za spolupráci. 

1. Kontinuální témata 

A) Seniorátní společenství 

Nic si nenalhávejme a nestavme si vzdušné zámky. Těch, kdo mají chuť tvořit církevní 
platformu jménem seniorátní společenství, moc není. Je to škoda, ale rozumím tomu. O to víc mě i 
celý SV motivuje zkoušet s tím něco dělat. Chci vyzdvihnout nedávno skončený seniorátní den v 
podobě žánrového/tematického festivalu. Vidím to jako cestu, která nabídne přirozené prostředí, jak 
se potkat a prožít něco smysluplného a je možné tam pozvat i přátele. Kdo přišel v neděli 
20.10.2024, měl podle mě možnost prožít přesně to, co seniorátní den může nabídnout. Setkat se se 
známými ze sborů i prožít pestrý a nosný program. Děkuji smíchovským, Jonatanu Hudcovi, Janě 
Minaříčkové a Mikuláši Vymětalovi za přípravu a provedení. Za SV pak Marice Vojtíškové a 
Davidovi Balcarovi. A pokud byste se do festivalu příští rok chtěli jakkoliv zapojit, rádi přivítáme 
vás i vaše myšlenky. 

Myslím, že i jarní seniorátní konference, která je více pracovní a vnitrocírkevní, plní svůj 
účel. Ta další se bude věnovat velkému tématu příštích dvou let - Slučování seniorátů: Hrůza? 
Ztráta času? Výzva? Šance? Sám se tak ptám. Synod rozhodl, že od roku 2027 bude pražský 
seniorát součástí seniorátu, ve kterém bude také ústecký seniorát a pražský sbor ochranovského 
seniorátu. Rádi bychom, aby se jarní konference účastnili i ústečtí a malešičtí, a byla opravdu 
pracovní a workshopová. Dáme na stůl obavy i možnosti správy seniorátního společenství. Budou 
se lidé ve velkém seniorátu schopni sejít a nad něčím se shodnout, či dobře neshodnout? A myslím, 
že i personální otázky budou zajímavé. Kdo se čeho chopí? Jsme schopni už nyní vytvořit tým, 
který sloučení připraví? 
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B) Situace sborů 

Je jasné, že i v pražském seniorátu řešíme nedostatek financí a slábnutí některých sborů. 
Praha je sice region bohatý a lidnatý, ale ne všechny sbory jsou hospodářsky a početně silné. Co s 
tím? SV nemá moc velké možnosti. Základem je komunikace. Pokud se sbor dostane do 
nejrůznějších problémů, má kontaktovat svého patrona (ideálně být s ním v pravidelném osobním 
kontaktu), pokud je třeba, patron informuje celý SV a SV se pak tou otázkou zabývá a hledá nějaké 
strukturální či mimořádné řešení. Z těch strukturálních připomínáme: 

a) celocírkevní solidarita sborů - žádost sboru musí SV nejpozději na listopadové schůzi 
schválit, aby se do konce listopadu podala na správní radu PF, více na srpf.evangnet.cz. 

b) celocírkevní výzvy DARP, průkopnická místa, žádosti JJ - uzávěrka bude zřejmě již na 
konci dubna. Opět, když sbory budou svůj projekt konzultovat s patrony, mohou počítat s 
podporou. SV už nějaké zkušenosti s církevními projekty má a může napsat validní 
doporučující stanovisko. Těžko ale takové doporučení psát, když má SV na zhodnocení 
projektu (nebo hůře smršti projektů) jeden den. Některé projekty tak spadly zbytečně pod 
stůl. Informace o výzvách naleznete zde. 

c) podporované, misijní či strategické místo - k tomuto bodu existují vlastní pravidla: 
PRAVIDLA ZŘIZOVÁNÍ A RUŠENÍ KAZATELSKÝCH MÍST, čl. 4 a 5.  

d) seniorátní pomoc - i seniorát disponuje svými zdroji. Již před lety byl založen seniorátní 
solidární fond. Máme alokované peníze (letos chceme vyčerpat 100 000,-) a od hospodářsky 
silných sborů přísliby, že když budeme vědět o potřebách menších sborů, budou se přes 
tento fond angažovat. Nebojte se tedy žádat SV o čerpání těchto prostředků. Sborová práce 
by se neměla smrsknout na řešení hospodářské agendy. Primární účel sboru je přece 
zvěstovat radost evangelia a možnost se do tohoto zvěstování zapojit. 

 
SV také promýšlí, kam finanční podporu posílat prioritně, jako plusové body jsme stanovili:  

1. ve sboru je aktivní skupina lidí, která má zformulovaný a VSS schválený rozvojový 
plán sboru 

2. sbor má geograficky daleko k dalšímu sboru ČCE 
3. vyčerpal nebo se pokusil čerpat jiné celocírkevní prostředky.  

Samozřejmostí je předložení důvodové zprávy a využití prostředků.  
Žádosti je možné předkládat do konce května nebo listopadu. Ve výjimečných případech i kdykoliv 
jindy. 

V tuto chvíli SV registruje několik sborů, které i v malém počtu intenzivně pracují na tom, 
aby své společenství, majetek a sborovou práci zkvalitnily a byly otevřené nově příchozím. O tom 
svědčila moc pěkně poslední jarní seniorátní konference na Jarově, ze které bylo zřejmé, že sbory se 
nebojí hledat nové modely práce. Za všechny bych chtěl zmínit Beroun, Libčice, ale třeba také 
Radotín. Daří se i podporovanému místu a nejmladšímu sboru v Roztokách u Prahy. Je to veliké 
povzbuzení. Děkujeme všem za inspiraci. 

Poslední větou tohoto bodu bude ale vyjádření určité frustrace. V momentě, kdy žádost 
jakéhokoliv typu přichází na rychlo, těsně před termínem, a kromě podpisu obou statutárů je třeba 
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připsat i relevantní stanovisko SV, dostáváte členy výboru do nepříjemných problémů. SV nemá 
žádnou kancelář, která by věc připravila, po vzoru sekretariátu ÚCK, nemáme žádného posla, který 
by objel oba statutáře a nechal dokumenty podepsat. Všichni členové SV jsou neuvolnění, mají 
svou vlastní pracovní agendu. Pokud se vám zdá církev příliš byrokratická, napište konkrétně v 
čem, a jaké byste si představovali řešení, já mám zatím jen drobné nápady. Naopak mi přijde, že 
chod správy církve je celkem vyvážený. Porovnáme-li agendu státní, či sféru neziskovou, vedeme si 
výrazně lépe. Pokud nám stojí za to o penězích rozhodovat transparentně a zodpovědně, nějakou 
byrokracii to vždy přinese. 

C) Personální záležitosti 

SV má radost, že se postupně doplňuje farářský stav a administrovaných sborů ubývá. 
Stejně tak nás těší, že sbory mají odpovědná staršovstva a nové kurátory. 

Všechno ale v tom uplynulém období radostné nebylo. Není možné se nevyjádřit k odchodu 
ze služby faráře Jaroslava Pechara. Po skončení jeho funkčního období ve sboru Praha 4 - Braníku 
mu synodní rada nedala souhlas s kandidaturou pro Jižní Město. S dovolením synodního seniora 
cituji z odpovědi synodní rady branickému staršovstvu na jejich žádost o vysvětlení: „Synodní rada 
na základě rozhovorů s bratrem Pecharem i jeho jednání v poslední době konstatuje, že přes jeho 
snahu reflektovat a změnit své jednání je v jeho projevech nadále patrné, že není schopen stanovit 
pro své jednání hranice odpovídající závazkům povolání faráře ČCE, což je zásadní překážkou pro 
obnovení důvěry narušené jeho profesním selháním.“ 

Seniorátní výbor vzal situaci na vědomí. 

D) Kontinuální restrukturalizace a digitalizace církve 

 Církev prochází určitou restrukturalizací. O slučování seniorátů už jsem psal, chci zmínit 
další. Elektronický systém povolání farářů zpřehlednil postup povolávání a církevním orgánům 
usnadnil autorizaci a archivaci dokumentů. Je třeba myslet na to, že povolat faráře zabere v 
některých komplikovaných případech až šest měsíců. Minimální dobu odhaduji při dobře 
připravených materiálech na měsíc. Zkušenost ale ukazuje, že běžně proces zabere tři měsíce. Píšu 
to zejména kvůli stanovování termínu volebního sborového shromáždění. Žádost musí projít 
nejprve SV (ověření úvazku ve sboru, příprava povolací listiny včetně příloh). Teprve, když je vše 
připraveno, jdou dokumenty na synodní radu a teprve po vydání pokynu k volbě je možné volit 
kazatele. Pozor tedy na stanovení data volby. Plánujte věci v předstihu a konzultujte je se svými 
patrony. 
 Druhou částí je digitalizace dovolených, cestovného přes systém permweb. Je to zejména 
pro faráře, ale myslím, že je to do budoucna dobrý personalistický nástroj. 
 Třetí odstavec je výzva. Pokud byste ze své perspektivy viděli, že něco nefunguje, je 
zbytnělé, prosím dejte to vědět. Za sebe doufám, že některé formuláře budou brzy také 
digitalizované a aktualizované (vizitační dotazník, nejrůznější žádosti, doporučení atd.), že bude víc 
času na osobní setkávání. 
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2. Seniorátní statistiky a seniorátní projekty 

A) Seniorátní výbor a jeho spolupracovníci 

Do 2. zasedání 57. konventu (2024) výbor pracoval ve složení: Matěj Opočenský (ČCE 
Praha 10 - Vršovice) - senior, Daniel Heller (ČCE Praha 6 - Dejvice) - seniorátní kurátor, David 
Balcar (ČCE Praha 1 - Nové Město) - 1. náměstek, Petr Štulc (ČCE Praha 3 - Jarov) - 1. náměstek, 
Lenka Ridzoňová (ČCE Praha 3 - Jarov) - 2. náměstek, Tomáš Fendrych (ČCE Praha 6 - 
Střešovice) -  2. náměstek. Náhradníci Anna Pokorná (ČCE Roztoky u Prahy a seniorátní farářka 
pro mládež), Ondřej Lukáš (ČCE Roztoky u Prahy) a Tomáš Vokatý (ČCE Praha 10 - Vršovice).  

Jaroslav F. Pechar (ČCE Praha 4 - Braník) rezignoval na funkci aktivního náhradníka v 
dubnu 2024. 

Letos nás na konventu čeká volba dvou členů seniorátního výboru z řad farářů/ek a volba 2. 
náhradníka/náhradnice SV z řad farářů. Funkční období končí oběma náměstkům Davidovi 
Balcarovi a Lence Ridzoňové. Zbylí členové SV by byli rádi kdyby ještě na jedno, zřejmě zkrácené 
období (do konce roku 2026) přijali kandidaturu. 

Se SV do této doby spolupracovali: Marika Vojtíšková (ČCE Praha 10 - Vršovice) - 
seniorátní pastorační pracovnice, Anna Pokorná (seniorátní farářka pro mládež), Josef Bartošek 
(seniorátní farář), Věra Černá (seniorátní účetní). Všem velmi děkujeme.  

Věra Černá takřka ve všem zcela nahradila práci Olgy Polákové a je velká úleva, že 
seniorátní účetnictví spravuje někdo takto kompetentní a zároveň velmi časově flexibilní. 

Na minulém konventu byl seniorátním farářem na 0,3 úvazku zvolen Josef Bartošek. 
Spolupráce se osvědčila během celého roku (jeho velká pomoc byla znát zejména během studijního 
volna seniora). Seniorátní výbor chce i na tomto konventu Josefa volit na 0,3 úvazku na rok 2025. 
Práce v seniorátu spíše přibývá, neobsazených sborů je stále ještě několik a ve vršovickém sboru se 
v roce 2024 rozjel nový velký projekt, který si vyžaduje větší pozornost. 

Od dubna 2024 synodní rada na žádost seniorátního výboru jmenovala za seniorátní farářku 
Gabrielu Böhmovou na částečný úvazek pro sbor ČCE v Benešově. Gabriela pomáhá 
administrovanému sboru kazatelsky a v práci s konfirmandy. Bydlí nedaleko Zruče nad Sázavou a 
plně tak doplňuje práci administrátora. Díky její práci je možné lépe pečovat o diasporní sbor, 
jakým benešovský sbor je. Děkujeme za to. Sbor v Benešově hradí náklady (odvod do PF) a protože 
se tato forma spolupráce osvědčila, SV navrhuje volit sestru Böhmovou jako seniorátní farářku pro 
Benešov na tomto konventu na úvazek 0,28 na jeden rok (tisk 2b). Sbor s tím souhlasí a závazky 
přijímá. Doufáme, že mezitím bude sbor řádně obsazen. 

Děkujeme také týmu seniorátních revizorů (Tým revizorů pracoval ve složení: Jana 
Minaříčková, Jaroslav Günter, Štěpán Nadrchal, Hugo Švec, Pavel Stolař, Hana Dobrovodská, Věra 
Černá a Jakub Šilar). Rádi bychom k nim přidali ještě jednoho revizora, konkrétně má seniorátní 
výbor na mysli Jana Maška, který je ochoten tuto práci vzít.  

Chtěli bychom moc poděkovat za předsednictví SOMu Viki Fenclové a taktéž všem členům 
SOMu, kteří výborně připravují pestrou škálu akcí pro pražskou mládež a konfirmandy. 
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V neposlední řadě se všemi SV spolupracuje Jan Plecháček, referent podpory seniorátů.  

B) Patronství - nové rozložení! 

Každý člen SV má na starosti několik sborů. V letošním roce proběhla změna v patronátech, 
jejímž cílem bylo, aby patron měl přehled o situaci v regionu a podobném typu sborů (neplatí to ale 
plošně, výběr ovlivnily i další faktory). Předkládáme aktuální přehled. 

 

Matěj Opočenský Braník, Jižní město, Radotín Daniel Heller Dobříš, Hvozdnice, Libeň, 
německý sbor 

David Balcar Libčice nad Vltavou, Smíchov, 
Střešovice, Roztoky 

Petr Štulc Benešov, Sedlec-Prčice, 
Soběhrdy 

Lenka Ridzoňová Strašnice, Vršovice, Vinohrady Tomáš Fendrych Beroun, Kliment, Salvátor 

Anna Pokorná Dejvice, Kobylisy Tomáš Vokatý Uhříněves, Horní Počernice, 
Škvorec 

dočasně M. 
Opočenský 

Kladno, Modřany, Nusle Ondřej Lukáš Jarov, Žižkov I, Žižkov II 

 
Velkou pomocí pro patrony v udržování kontaktu a povědomí o dění ve svěřených sborech 

jsou zápisy ze schůzí staršovstva. Obecně jsou zápisy neveřejné a takto patroni se zápisy také 
nakládají, nesdílí je dále ani v rámci seniorátního výboru. Posílejte zápisy patronům pravidelně a 
dávejte na vědomí smlouvy či jiné důležité dokumenty, které uzavíráte. 

C) Důležité personální změny mezi konventy 

Nově zvolení farář a farářky v seniorátu jsou Marek Zikmund (Praha 6 - Střešovice), Debora 
Hurtová (Praha 3 - Žižkov I), Eva Potměšilová (Soběhrdy) a jáhenka Věra Hájková (Praha 4 - 
Braník. Staronově byli zvoleni faráři: Petr Špirko (Praha 5 - Radotín), Olga Mrázková (Praha 3 - 
Žižkov II) a Vendula Glancová (Hvozdnice). Naopak Jaroslav Pechar ve službě faráře skončil.  

Novými kurátory a kurátorkami sborů seniorátu se stali Helena Voverková (Praha 1 - Staré 
Město), Václav Musil (Praha 5 - Radotín), Zdeněk Drmla (Praha 10 - Strašnice), Blahoslav Hruška 
(Škvorec), Jan Šorm (Žižkov II.). Děkujeme všem, kteří se do těchto mnohdy nesnadných funkcí 
nechvali zvolit. 

Administrací sboru Praha 4 - Jižní Město byl pověřen Jonatan Hudec, v Praze 4 - Braník se 
administrátorem stal Tomáš Trusina ve sboru v Praze 10 - Uhříněvsi dočasně Alžběta Hanychová 
a Matěj Opočenský ve Škvorci Matěj Opočenský. Stále administrovanými sbory jsou: ČCE 
Benešov a ČCE Beroun. Všem administrátorům SV velmi děkuje. Jejich práci oceňuje při 
stanovování osobního ohodnocení a odměn. 
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D) Seniorátní odbor pro práci s dětmi 

První akcí pro pracovníky s dětmi byla Nedělková neděle. Setkání bylo zaměřené především 
na seznámení pracovníků s dětmi mezi sebou. Rádi bychom vytvořili pravidelnou platformu, na 
které bude moci probíhat sdílení zkušeností, radostí i strastí s vedením nedělky. Zároveň proběhl 
výlet (nejen) pro děti v pražském seniorátu. 

E) Vizitace a revize hospodaření 

Vizitace v posledním období proběhly ve sborech: Praha 1 - Staré Město, Praha 3 - Žižkov 
I, Benešov. Revize hospodaření pak ve sborech: Praha 8 - Kobylisy, Praha 3 - Žižkov I, v 
Evangelickém sboru německého jazyka při Českobratrské církvi evangelické. 

F) Výpomocné kazatelstvo 
První skupinou je kaplanstvo, emeritní kazatelstvo a vyučující na teologických fakultách. 

Jsme jim vděčni, že vedle svých povinností v práci, ke které byli církví vysláni, či během 
odpočinku v důchodu jsou ochotni věnovat čas a energii přípravě a vedení bohoslužeb ve farních 
sborech o nedělích, kdy má kazatel/ka volno či jinou služební povinnost. 

Druhou skupinou jsou výpomocní kazatelé a kazatelky z řad ostatních členů církve, tedy ti, 
kteří absolvovali vzdělávací kurz (či jiné srovnatelné vzdělání), byli zvoleni a ke službě Slova a 
svátostí ordinováni. Těch je v našem seniorátu kolem 35. Někteří z nich slouží velmi často (třeba i 
15-20x do roka), někteří jen příležitostně, prostě podle okolností, možností a potřeby. Jsme za tuto 
jejich dobrovolnou službu vděčni. Někteří své služby nabídli i v dalších seniorátech, především 
ústeckém. V září byl ordinován Pavel Sivák z branického sboru. V současné době jsou v poslední 
fázi přípravy ke zkoušce a k ordinaci čtyři budoucí výpomocné kazatelky, které v posledním roce 
vedly v rámci praxe pod vedením mentora/ky bohoslužby v různých sborech našeho seniorátu. Do 
nového běhu vzdělávacího kurzu (probíhá v Olomouci) se přihlásil z našeho seniorátu jeden 
uchazeč. Pro výpomocné kazatele jsme v rámci seniorátu připravili dvě vzdělávací setkání, v zimě k 
tématu Hudba a písně v bohoslužbách, na jaře pak s tématem Současné modely kázání. Na 
seniorátních webových stránkách je přehled všech výpomocných kazatelů a kazatelek. Všem ještě 
jednou velký dík! 

G) Doporučení SV 
SV se během minulého období sešel s mnoha uchazeči o různá doporučení. Jsme jako výbor 

moc rádi, že je čas na osobní setkání a seznámení se. Doporučení pak nejsou anonymní, ale mají za 
sebou konkrétní lidská setkání. 

Zora Knotková, Jiří Bochéz, Pavla Zetková, Petra Sofie Haken dostali doporučení k ordinaci 
výpomocné/ho kazatele/ky. Tomáš Adámek a Gabriela Böhmová požádali o reaktivaci ve farářské 
službě. Magdalena Trgalová a Pavel Ruml dostali doporučení pro práci nemocničního kaplana/ky. 
Jiří Traxler, Viktorie Fenclová jsou zapsání do seznamu kandidátů/ek o službu v církvi. 

Všem zmíněným děkujeme za ochotu pustit se do práce v ČCE. 
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H) Seniorátní akce 
SV během roku připravuje několik akcí. O jarní konferenci a seniorátním dni bylo psáno 

výše. Chceme ale připomenout červnovou rekreaci pro seniory, která úspěšně proběhla a můžete 
si o ní přečíst v samostatné zprávě. Děkujeme Jaromírovi Strádalovi a Leonardovi Tecovi. Setkání 
kurátorů proběhla na jaře a na podzim, na jarním setkání byla tématem církev Šinčchondži a na 
podzimním setkání zase změny v řádech, týkající se především ubytování farářů. Děkujeme Janovi 
Plecháčkovi za vysvětlení tohoto citlivého tématu farářům i kurátorům. Nově byla uspořádaná 
nedělková neděle, setkání pro sdílení se učitelů v nedělní škole, který připravil stále se rodící 
seniorátní odbor pro práci s dětmi. Děkujeme všem, kteří se na seniorátních akcích podíleli. 
Stmeluje to právě to seniorátní společenství. 

I) Projekt NEKOSTEL 

Jsme vděčni, že projekt pokračuje i další sezonou ve složení Alexandra Jacobea, Alexandr 
Flek a Petr Bruna. Nekostel se stal na dva roky takzvaným průkopnickým místem, z čehož máme 
velkou radost. Více si můžete přečíst ve vlastní zprávě. A pozvěte své známé na nekostelní 
bohoslužby. 

J) Projekt PASTORAL BROTHERS 

I zde chci poděkovat. Už minule jsme konstatovali, že PB dávno překročili hranice seniorátu 
respektive celé církve. Připomínáme, že projekt vznikal právě s touto s ambicí a že Jakub a Karel k 
tomu dostali ve své tvorbě volnou ruku. Záměr projektu naplnili. Denně oslovují mnoho desítek 
(stovek?) lidí. Stejně tak ale i mnoho lidí dovedou pěkně naštvat. PB jsou jasně profilovaní, v 
mnoha tématech jsou jejich postoje provokativní. Rozhodli se provokovat a posouvat hranice. 
Myslíme si, že je to v intenci původního projektu a že v tomto nikam neodbočili. Děkujeme jim za 
propagování církve v českém (nejen) internetovém “světě”. 

K) Polévky pro lidi v sociální nouzi 

Jeden z nejstarších fungujících projektů našeho seniorátu. Opět cítíme vděčnost, že sbory 
tuto dlouhodobou aktivitu drží a vaří. Zvláštní poděkování patří žižkovským z prvního sboru. Hostit 
tento projekt není snadné. Klientela je náročná a i když je vděčná, tak umí udělat nepořádek. Chtěli 
bychom vyzdvihnout trpělivost žižkovských a budeme rádi, když u nich na dvorku bude projekt 
pokračovat. Děkujeme. 

L) Místa duchovenské práce v seniorátu 
V seniorátu jsou místa, kde se daří duchovenské práci: Zbraslav (nově průkopnické místo), 

Barrandov (v novém ŘKC kostele) a na Jílovišti. Děkujeme za obětavou práci farářů i laiků v těchto 
místech. 
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M) Zruč nad Sázavou a Beroun 
 Posledním bodem zprávy SV jsou dvě nemovitosti, které přímo vlastní seniorát. 
Kostel ve Zruči nad Sázavou - nadále v kostele bydlí 4 lidé ukrajinské národnosti. Obě bytové 
jednotky slouží dobře zejména díky velkému angažmá kostelníka Antonína Kohouta. Děkujeme 
mu! Snažíme se minimalizovat ztráty na energiích, ale vzhledem ke stavu objektu je to vlastně jen 
kosmetické. Nicméně projekt nadále plní svůj cíl. Panuje oboustranná spokojenost. Postupně 
zvyšujeme nájemné tak, aby pokrylo všechny výdaje na energie a provoz a bylo zároveň sociálně 
šetrné. Na rok 2025 očekáváme i drobný zisk. Celkově (včetně energií) budou měsíční platby 15 
000,-. 
Byt v Berouně - SV zahájil debatu nad převodem bytu do vlastnictví sboru v Berouně. Podpora 
sboru v Berouně se ukázala jako funkční. Sbor roste a předání bytu do rukou sboru je logické, 
zvlášť, když nyní sbor čerstvě zvolil farářku na pět let a bude v bytě bydlet. Akci chceme připravit 
nejdříve na příští zasedání konventu. 
 
Děkujeme, i když jste třeba nedočetli až do sem :-)  
členové a členky vašeho seniorátního výboru 
 


